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Predstavljene novine u zdravstvenom osiguranju, cela plata tokom lečenja deteta 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je danas da je Predlogom zakona o zdravstvenom osiguranju 
propisano da će građani koji se ne odazovu na preventivne preglede, a za to nemaju opravdanje, morati 
da učestvuju u troškovima lečenja, ako se razbole od bolesti za koju je bio predviđen skrining. 

Obrazlažući Predlog zakona o zdravstvenom osiguranju, Lončar je rekao da je propisano da roditelji 
tokom lečenja deteta od nekog teškog oboljenja imaju pravo da tokom bolovanja primaju 100 odsto 
zarade do punoletstva deteta. 

 Predloženim zakonom je predviđeno i da izabrani lekar može da otvori bolovanje do 60 dana, umesto 
dosadašnjih 30. 

Prema njegovim rečima, ubuduće će i lekari specijalisti moći da upute pacijenta na stacionarno lečenje, a 
ne samo izabrani lekar. 

„Zakonom je predivđeno formiranje jedinstvene liste čekanja koju ustrojava i vodi RFZO, a detaljno je 
uređeno i dobrovoljno zdravstveno osiguranje u Srbiji“, rekao je Lončar. 

On je naveo da su zakonom prošireni osnovi osiguranja i obim prava iz obaveznog zdravstvenog 
osiguranja, a uvedena je doplata za zdravstvene usluge, lekove, medicinsku rehabilitaciju i medicinska 
sredstva. 

Lončar je istakao da se uvode novi osnovi osiguranja za poljoprivrednike, javne beležnike i javne 
izvršitelje, za osobe koje primaju penziju ili invalidninu od stranog nosioca osiguranja, a borave u Srbiji, 
kao i za žrtve terorizma i borce. 



 
 

On je rekao da je proširen obim prava iz obaveznog zdravstvenog osiguranja, tako da će svi odrasli 
osiguranici imati pravo na preventivne i ostale preglede u vezi sa planiranjem porodice, čime se podstiče 
populaciona politika. 

Predlogom zakona o zdravstvenoj zašiti predloženo je prebacivanje primarne zdravstvene zaštite na 
državni nivo, osim apoteka koje ostaju u nadležnosti lokalne samouprave. 

Lončar je naveo da su tim propisom olakšani uslovi za osnivanje privatne prakse, a unapređene su i 
odredbe koje se odnose na prekovremeni rad. 

„Predviđeno je da se može zaključiti ugovor o dopunskom radu sa poslodavcem sa kojim zaposleni ima 
zaključen Ugovor o radu sa punim radnim vremenom, kao i najviše tri ugovora o dopunskom radu sa 
drugim poslodavcem“, rekao je Lončar. 

On je istakao da su ova dva zakona krovni u oblasti zdravstva i da je želja predlagača da zdravstveni 
sistem Srbije bude još kvalitetniji, brži i efikasniji i da kvalitetna zdravstvena usluga bude jednako 
dostupna u svim delovima države. 

 

 

Lončar o setu zakona: Zdravstveni sistem će biti još kvalitetniji 

Na današnjoj sednici Skupštine ministar zdravlja Zlatibor Lončar obrazlaže set zakona iz oblasti zdravstva, 
a za koje je rekao da su "krovni i da će zdravstveni sistem u koji se u poslednjih pet godina ulaže mnogo 
više učiniti još kvalitetnijim". 

�- Namera nam je da kvalitetna zdravstvena usluga bude jednako dostupna građanima u svim delovima 
države� - rekao je Lončar u parlamentu. 

Na dnevnom redu su i Predlog zakona o predmetima opšte upotrebe, Predlog zakona o izmenama i 
dopunama Zakona o supstancama koje se koriste u nedozvoljenoj proizvodnji opojnih droga i 
psihotropnih supstanci, kao i Predlog zakona o potvrđivanju akta o osnivanju Azijske infrastrukturne 
investicione banke. 



 
 

Pred poslanicima je i Predlog zakona o potvrđivanju sporazuma između Vlade Srbije i Vlade Litvanije o 
saradnji u borbi protiv kriminala. 

Dnevni red je dopunjen i izmenama i dopunama Zakona o bezbednosti saobraćaja na putevima. 

Poslanica SNS Marija Obradović rekla je da se tim izmenama, između ostalog, produžuje važenje potvrda 
o registraciji vozila namenjenih za poljoprivrednu proizvodnju, tako da ne prestaju da važe 3. aprila, već 
u slučaju promene vlasnika, promene prebivališta ili drugih podataka. 

Izmene su predložene jer je veliki broj poljoprivrednika, oko 493.000 vlasnika vozila, nezadovoljno 
zakonom, koji je donet pre godinu dana. 

 

 

Kako izgleda lečenje od raka u Srbiji? 

U Institutu za onkologiju i radiologiju Srbije godišnje se leči 10.000 pacijenata. Najčešće od kancera 
pluća, debelog creva, dojke, grlića materice, pankreasa. 

Lečenje je kod većine pacijenata sve duže i skuplje, a ulaganjem u onkologiju izlečenje je izvesnije. 

Prošle godine Institut je dobio četiri nova aparata, pa se sada radioterapija obavlja na osam. Međutim, 
stari neće još dugo moći da se koriste, a trebalo bi nabaviti i aparate za magnetnu rezonancu, skener, 
ultrazvuk. 

"Da bismo mogli da koristimo radioterapijske tehnike, zaista su potrebni ti dodatni uređaji, poput 
magneta. Danas u svetu se planiranje ne radi samo uz CT, već su neophodne i druge mašine", kaže prof. 
dr Vesna Plašinac Karapandžić, direktor Klinike za radiološku onkologiju. 

Prema njenim rečima, magnetna rezonanca koju Institut za onkologiju poseduje radi sa velikim brojem 
pacijanata i ne ostavlja dovoljno prostora u radioterapiji. 



 
 

Na Institutu za onkologiju i radiologiju leči se više od polovine obolelih od malignih bolesti u Srbiji, zbog 
čega se godišnje obavi čak 90.000 pregleda, a 30.000 ljudi bude primljeno u dnevnu bolnicu i na 
odeljenja. 

"Aparati za zračenje su nabavljeni, ali nam je potrebno još onkoloških hirurga, mnogo renoviranja i 
ažurirana lista lekova. To će biti regulisano novim zakonom koji će biti donet uskoro. Imamo plimu novih 
lekova koju su, zato što su inovativni, veoma skupi i najsporije dolaze na listu", kaže dr Davorin 
Radosavljević, direktor Klinike za medikalnu onkologiju. 

Zbog velikog broja obolelih, dijagnostičkih, terapijskih i hirurških procedura, neophodna su stalna 
ulaganja u opremu i kadar.  

Nedostatak prostora već dugo predstavlja ozbiljan problem u Institutu za onkologiju. To bi rešila 
adaptacija zgrade, sagrađene pre 80 godina i izgradnja novog objekta. 

Tada će i medicinsko osoblje i pacijenti s pravom moći da kažu da se u lečenju primenjuju svi evropski 
protokoli koji su jedina smernica u radu Instituta za onkologiju i radiologiju Srbije.  

 

 

Kako parovima olakšati put do roditeljstva 

Stručnjaci u oblasti reproduktivne medicine, okupiće se u naredna tri dana na konferenciji "Evropa u 
Srbiji", kako bi zajedno unapredili svest o pitanjima muškog i ženskog steriliteta, ali i aktivnosti koje 
podržavaju lečenje vantelesnom oplodnjom. 

Sandra Jovanović, predsednica Udruženja "Šansa za roditeljstvo" navodi da se trenutno treba bazirati na 
četvrtom pokušaju vantelesne oplodnje, pomeranju starosne granice i rešavanju pitanja Pravilnika o 
sprovođenju donacije. 

"Treba još više skrenuti pažnju na problem neplodnosti i treba da počnemo da reševamo probleme koje 
do sada nismo rešavali – jedan od njih je i Pravilnik o sprovođenju donacije kao procedure kod nas", 
navodi Jovanovićeva. 



 
 

Dodaje da je cilj Konferencije "Evropa u Srbiji"  – podizanje svesti u javnosti o problemu neplodnosti i 
značaju procedure vanntelesne oplodnje. 

Klaudija Kordić iz Udruženja "Fertiliti Evropa" navodi da je Konferencija "Evropa u Srbiji" šansa da se čuju 
različita mišljenja i naprave poređenja - koja zemlja je najviše napredovala i na kakav sistem se treba 
ugledati. 

Kao najveći problem sa kojim se suočavaju parovi navodi – starosnu granicu. 

"Mi u udruženju generalno smatramo da starosna granica žena koja žele da se podvrgnu vantelesnoj 
oplodnji ne treba da postoji. Doktori treba da budu ti koji na osnovu stanja pacijenata odlučuju do kada 
će se lečiti brani parovi", objašnjava Kordićeva. 

Dodaje da su predstavnici Udruženja "Fertiliti Evropa" došli u Beograd kako bi čuli sa kojima se 
problemima suočavaju parovi u Srbiji. 

Organizator konferencije je Udruženje pacijenata "Šansa za roditeljstvo" i evropsko udruženje "Fertiliti 
Evropa". 

 

 

U vršačkoj bolnici nema liste čekanja za operacije 

U vršačkoj Opštoj bolnici potvrđuju da od 13. do 22. februara rađene samo hitne operacije jer bolnica 
nije imala osnovni materijal za rad. Sada je, kažu, situacija u toj zdravstvenoj ustanovi stabilna. 

Na Odeljenju hirurgije u vršačkoj bolnici, prema rečima načelnice Odeljenja Vesne Kostadinović Marček, 
trenutno nema liste čekanja niti otkazivanja intervencija: 

„Mi sve planirane operacije radimo u planiarnim terminima, isto kao i hitne operacije, ništa ne stoji, svi 
pacijenti stižu na red i svi su uredno operisani.” 



 
 

Ona dodaje da pacijenti ne kupuju gazu i lekove, kao što su pisali pojedini mediji i da imaju sav potreban 
materijal za rad. 

Direktor bolnice dr Jon Omoran kaže da je problema u funkcionisanju ove ustanove bilo u februaru, kada 
su na Hirurgiji rađene samo hitne operacije: 

„Imali smo zastoj od 13. do 22. februara, stopirane su elektivne operacije jer nam uplate, tranše nisu 
stigle na vreme a nismo imali zalihe. Nakon toga smo stupili u kontakt direktno sa dobavljačima, postigli 
kompromis i snabdevanje je krenulo redovno.” 

Vršačka bolnica, dodaje Omoran, ne može da napravi zalihe zbog duga prema dobavljačima od 130 
miliona dinara koji je, kaže, posledica neodgovornog poslovanja rukovodstva bolnice u periodu od 2011. 
do 2017. godine, kada je taj dug i nastao. 

„Sada smo izmenom aneksa povećali određene količine za nabavku lekova, sada će se povećati i lekovi 
na zalihama tako da će ti problem biti prevaziđeni”, rekla je Tatjana Nikolić iz Gradskog veća, zadužena 
za zdravstvo i socijalnu zaštitu. 

Nikolićeva kaže i da je u poslednje dve godine u zdravstvo u Vršcu uloženo 220 miliona dinara kao i da je 
u izradi projekat rekonstrukcije kompletnog objekta Opšte bolnice. 

 

 

MALI VUK, VELIKA POBEDA Izvadili su ga iz stomaka majke u kritičnom stanju, srce mu je zakucalo tek 
POSLE 9 MINUTA, a onda je počela BORBA 

Mali Vuk rođen je carskim rezom posle udesa u kom su mu roditelji poginuli. Srce malog borca Vuka 
počelo je da kuca tek devet minuta po rođenju, ali su lekari uspeli da ga spasu. 

Lekari na intenzivnoj nezi koji spasavaju decu u svakom slučaju su posebni ljudi. Moraju pre svega da 
vole, a onda i da znaju svoj posao. Koliko im je teško i sa kakvim osećanjima se bore, znaju samo oni i 



 
 

roditelji dece koju su otrgli od smrti. A jedno od te dece je i mali Vuk, koji je izgubio oba roditelja u 
udesu, i sam je bio u teškom stanju. Junaci koji su spasli malog Vuka i izveli pravi podvig zaposleni su u 
Centru za neonatologiju kragujevačkog Kliničkog centra. Predvodi ih dr Dragana Ristić, direktor Centra u 
kom radi sedam lekara i 30 medicinskih sestara. Tu je 30 postelja, pola je intenzivna, a pola 
specijalizovana nega. 

- Mali Vuk je dovezen kao hitan slučaj iz Kruševca 10. januara, kao vitalno ugroženo dete. Reanimiran je 
veoma dugo. Rađena je aspiracija, davan adrenalin, intubiran je. Ocena na rođenju bila mu je nula. 
Njegova majka bila je nakon saobraćajne nesreće u kritičnom stanju, urađen je hitan carski rez. Dete do 
devetog minuta nije pokazivalo znake života. Posle toga je počelo da diše i počelo je da mu radi srce sa 
20 otkucaja u minuti. Tek posle 13 minuta je počelo srce da mu radi kako treba. Onda su bebu lekari iz 
Kruševca stavili u sanitet i sve vreme ga održavali u životu uz pomoć respiratora koji se pokreće ručno - 
priča dr Ristić. Dodaje da je mali Vuk, kada je stigao u njihov centar, dve nedelje disao uz pomoć aparata. 

- Beba nije ni merena zbog opšteg lošeg stanja. Rođena je u 37. nedelji. Vodi se kao predterminsko dete. 
Odmah je počela terapija sa antibioticima, na posebnoj ventilaciji. Dete je dugo bilo bez kiseonika i tri 
nedelje je bilo u pomućenom stanju svesti. Zbog traume koje je doživelo nakon nesreće imalo je i krize 
svesti. Praćeno je od neurologa i sedam neonatologa i 30 sestara - kaže dr Ristić. 

Posle duge borbe za život, mali Vuk je otpušten iz bolnice. Sada je na rehabilitaciji u Bukovičkoj banji. 
Njegov mali mozak patio je zbog nedostatka kiseonika, pa sa njim rade stimulativne vežbe i pomažu mu 
u neurološkom razvoju. 

Dr Aleksandra Simović jedna je od lekara koji su se borili za život malog Vuka. Kaže da je Vuk otpušten iz 
bolnice sa 4,1 kilogram. 

- Vuk je u medicinskom rangiranju pri rođenju imao treći, najteži stepen patnje. Pravo je čudo što je 
uspeo da se ovako oporavi. Najvažnije je nakon rođenja prvih šest sati, da se uspostavi disanje, srčani 
ritam... To je vreme kad se vodi borba, kada je biti ili ne biti... - kaže dr Simović. 

Spasavanje malog Vuka samo je jedan od podviga ovih lekara. U ovaj centar dolaze bebe iz 13 
porodilišta, pa se godišnje leči oko 450 dece. Iako su u staroj zgradi, čija se rekonstrukcija čeka, rade sa 
120 odsto kapaciteta, pa je proširenje neophodno. Ovde ne može da se vidi dokolica, čuje se plač beba 
na sve strane, svi su u žurbi. Kao i u slučaju malog Vuka, zaposleni su maksimalno posvećeni svakom 
malom pacijentu. 

Ostao bez oca i majke 

Jovana Milenković (25) i Stefan Ilić (26) poginuli su u udesu na putu Kruševac - Đunis 10. januara, kada je 
autobus proklizao na zaleđenom putu i direktno udario u njihov automobil. Stefan, koji je poginuo na 
mestu, povezao je trudnu Jovanu na kontrolu kod lekara. Jovana je teško povređena, a preminula je dan 
kasnije u bolnici. 

Srećni smo što je izašao iz bolnice 

Vukovu majku Jovanu posle udesa porodio je ginekolog dr Blagoje Milovanović iz bolnice u Kruševcu. On 
kaže za "Blic" da je celo osoblje koje je učestvovalo u porođaju bilo presrećno kada su čuli da je beba 



 
 

izašla iz bolnice. "Kada su majku dovezli u bolnicu, odlučili smo da je hitno porodimo. Bebu smo 
reanimirali desetak minuta i uspeli da je povratimo. Onda je odvezen u Kragujevac. Iako su mu davali 
male šanse da preživi, uspeo je. Baš sam srećan što je izašao iz bolnice" , priča on. N. B. 

 

 

Odjavljena epidemija gripa na teritoriji Niša 

Institut za javno zdravlje u Nišu odjavio je juče epidemiju gripa na području grada Niša tokom koje je 
obolelo 9.358 osoba, 62 pacijenta su hospitalizovana od kojih je osmoro preminulo od posledica ove 
bolesti. 

Epidemija je bila prijavljena 14. januara Institutu za javno zdravlje “Dr Milan Jovanović Batut”, a završena 
24. marta jer je pad broja obolelih je bio na tom nivou da su ispunjeni uslovi da epidemija bude 
odjavljena. 

- Uzročnici epidemije su laboratorijski potvrđeni, radi se o virusima tipa AH1 i AH3. Najviše obolelih je iz 
starosne grupe od 30 do 64 godina starosti - 4.464, dok je obolelih starijih od 65 godina bilo 2.294. U 
uzrastu od 15 29 obolelo je 1.887 osoba, od 0 do 4 godine – 376 pacijenata dok je u starosnoj grupi od 6 
do 14 obolelo 329 osoba - kaže načelnica Centra za kontrolu i prevenciju bolesti prof. dr Biljana Kocić. 

Ona kaže da je nakon odjave epidemije stacionarnim zdravstvenim ustanovama Nišavskog i Topličkog 
okruga poslato obaveštenje o ukidanju ukidanju zabrane poseta. 



 
 

 

 

Tri decenije nije otkrivena nova grupa antibiotika: Iskoristimo moć starih, dobrih lekova 

Srbija je u novembru 2018. dobila Nacionalni vodič za racionalnu upotrebu antibiotika koji nas je 
podsetio na moć antibiotika starije generacije. Pošto ovi lekovi dugo nisu u širokoj primeni, rezistencija 
na njih je niska, a efikasnost im je visoka. 

U poslednjih 30 godina u svetu nije otkrivena nova grupa antibiotika koja bi bila adekvatan odgovor 
rastućem broju rezistentnih infekcija. Zato racionalna upotreba ovih lekova treba da bude tema broj 
jedan, kako na globalnom nivou, tako i u Srbiji. 

Sve češće se može čuti da se pojavila nekakva superbakterija za koju ne postoji adekvatan terapijski 
odgovor. O čemu se zapravo radi, pitali smo doktora Branka Anđelkovića iz „Galenike“. 

- Nisu to, kako se često čuje, neke nove superbakterije. To su stare, one koje dobro poznajemo, a koje su 
naučile da se izbore sa postojećim antibioticima. Upravo zato postojeće resurse u antibioticima moramo 
da koristimo racionalno – ističe doktor Anđelković i dodaje da je pre dve godine u Italiji otkriven jedan 
potencijalno novi antibiotik „pseudouridimycin“ koji bi mogao da odgovori na rastući broj super 
infekcija, ali on bi mogao da bude dostupan za humanu upotrebu tek za 10 godina. 

O racionalnoj upotrebi antibiotika, pre svega, treba da vodi računa lekar koji određuje terapiju, kao i 
farmaceut koji izdaje taj lek. 

- Zabranjeno je da pacijenti bez stručne preporuke dobijaju antibiotik– kaže naš sagovornik. 



 
 

Srbija je u novembru 2018. dobila Nacionalni vodič za racionalnu upotrebu antibiotika koji nas je 
podsetio na moć antibiotika starije generacije. Pošto ovi lekovi nisu u širokoj primeni, rezistencija na njih 
je niska, a efikasnost im je visoka. 

U Vodiču je jasno definisan svaki korak u lečenju bakterijske infekcije - kada problem može da se reši 
nekim od antibiotika starije generacije, a kada treba da se uključi neki noviji lek, tzv. “rezervni 
antibiotik“. 

- Vodič jasno kaže šta je prva linija terapije za svaku indikaciju, šta druga linija, a šta je alternativa. 
Preporuka je da se rezervni antibiotici primenjuju kao poslednja opcija, jer tako čuvamo novije 
medikamente za ozbiljnije infekcije. Ako neka bakterijska infekcija može da se izleči nekim starim, 
uslovno rečeno zaboravljenim antibiotikom, preporučuje se da on bude prvi izbor – objašnjava 
Anđelković. 

On ističe da se kod nas racionalna upotreba često poistovećuje sa smanjenom potrošnjom ovih lekova, 
što u osnovi nije tačno. 

- Racionalna upotreba antibiotika podrazumeva adekvatan lek, u adekvatnoj dozi i u adekvatnoj dužini 
trajanja terapije. U suprotnom, rizikujemo da se nekada primeni antibiotik koji nije najefikasniji ili da se 
bespotrebno primeni kombinacija dva, tri ili čak četiri antibiotika. Samim tim rizikujemo da pacijent bude 
lečen duže vreme od očekivanog, da nemamo adekvatan ishod terapije i da u krajnjoj liniji direktno 
doprinosimo bakterijskoj rezistenciji i neopravdanoj potrošnji – upozorava dr Anđelković. 

Od 2015. godine na globalnom nivou sprovodi se akcioni plan SZO za borbu protiv antimikrobne 
rezistencije, i naša država aktivno sudeluje u sprovođenju tog plana. Rezultat već imamo - upotreba 
antibiotika u Srbiji smanjena je za oko 30 odsto. 

- Taj plan uključuje i informisanje stručne javnosti na adekvatan način o antibioticima i primenu mera 
koje su neophodne na nivou zdravstvenih ustanova u smislu prevencije rezistentnih bakterijskih 
infekcija. U suprotnom možemo u budućnosti doći u situaciju da nemamo izbor za borbu protiv ozbiljnih 
bakterijskih infekcija – kaže doktor Anđelković i naglašava da svi moramo imati svest da situacija nije 
dobra na globalnom nivou, da postojeći resursi u antibioticima nisu dovoljni i da zato moramo biti 
mnogo pažljiviji kada tretiramo bakterijske infekcije. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

KAKO SPREČITI INFARKT I ŠLOG Veliki simpozijum u Beogradu o prevenciji i sinergiji nauke, priroda i 
stila života 

Međunarodni simpozijum pod nazivom "Sinergija nauke, prirode i stila života" Udruženja centra za 
hipertenziju, prevenciju infarkta i šloga - HISPA održaće se za dva dana, 29. marta. 

Simpozijum predstavlja jedinstven događaj po svojoj multidisciplinarnosti, kao i velikom broju učesnika 
koji su istaknuti i ugledni predavači iz zemlje i inostranstva, saopštili su organizatori. 

Na ovom simpozijumu će stručnoj javnosti i stanovništvu biti predstavljen originalni i jedinstveni "HISPA 
program" prevencije i očuvanja zdravlja kroz sinergiju nauke, priroda i stila života. 

Teme simpozijuma biće predstavljene kroz specijalizovane sesije, učionice zdravlja i prevencije bolesti sa 
posebnim osvrtom na personalizovani i multidisciplinarni pristup u prevenciji, dijagnostici i lečenju 
kardiovaskularnih bolesti. 

HISPA je međunarodno udruženje, koje okuplja više hiljada lekara iz zemlje i inostranstva, a sa ciljem da 
identifikuju, leče i prate bolesnike sa visokim rizikom za nastanak infarkta i šloga. 

Na ovom simpozijumu HISPA lekari i tehničari iz više HISPA centara prikazaće svoja iskustva u lečenju 
ovih bolesnika, a osnovne teme simpozijuma, koji će se održati u beogradskom hotelu "Hajat ridžensi" 
su: HISPA program – kvalitetan program za zdrav život, sinergija nauke i prirode u očuvanju zdravlja, 
HISPA program – savremena vizija prevencije bolesti, fizička aktivnost -neophodan delić zamršenog 
mozaika očuvanja zdravlja. 

Takođe, na simpozijumu će se čuti teme - merenju i regulisanju krvnog pritiska - jednačina sa dve 
nepoznate, dijabetes melitus – kružni tok sa velikim brojem izlaza, sprečiti i/ili lečiti dislipidemiju - 
dilema savremene kardiovaskularne prevencije, prevencija šloga: adekvatan program u složenom 
okruženju, poremećaji disanja tokom spavanja – „pritajeni izazivač“ infarkta i šloga i dodaci ishrani: istina 
ili mit. 



 
 

 

 

Onkolozi: U Srbiji 40 mamografa, a potrebno 80 do 100 

Zdravstvene ustanove u Srbiji imaju 40 upotrebljivih digitalnih mamografa, a potrebno je od 80 do 100 
da bi bilo što manje slučajava da se rak dojke otkrije u odmakloj fazi, ukazali su onkolozi na tribini "Rani 
karcinom dojke: koliko smo blizu izlečenja". 

Hirurg iz Instituta sa onkologiju i radiologiju u Beogradu Ivan Marković je kazao da nema ni dovoljno 
radiologa koji bi čitali mamografske snimke, a nedostaje i umrežavanje svih mamografskih snimaka. 

"Početak obaveznog organizovanog skrininga za rak dojke (dolazak na pregled po pozivu), sve veće 
dostupnosti digitalnih mamografa, medijske kampanje i svest žena dovode do otkrivanja raka dojke u 
ranom stadijumu, što je jedan od najvažnijih faktora za uspešno lečenje te bolesti", kazao je Marković. 

On je istakao da se u Srbiji primenjuju najsavremenije metode u otkrivanju i lečenju raka dojke, bolesti 
koja je u Srbiji vodeće maligno oboljenje. 

Kako je rečeno na skupu, svake godine u Srbiji od karcinoma dojke oboli oko 4.000 žena, a oko 1.600 
izgubi bitku sa tom bolešću. Svaka četvrta žena koja oboli od maligne bolesti ima karcinom dojke, a 
svaka peta žena koja umre od maligne bolesti je obolela od raka dojke. 

"Karcinom dojke u velikom broju zemalja čini 25 odsto svih malignih bolesti ženske populacije. U 2018. 
godini u svetu je registrovano više od dva miliona novih slučajeva te bolesti sa preko 500.000 smrtnih 
ishoda", kazala je epidemiolog Instituta za javno zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanović Batut" Darija Kisić 
Tepavčević. 

Navela je da su žene u Srbiji u srednjem riziku od obolevanja kada je u pitanju učestalost raka dojke u 
Evropi, ali je Srbija po smrtnosti među zemljama koje su na vrhu liste. 



 
 

"Poslednjih godina je značajno povećana učestalost otrivanja raka dojke u fazi kada je on lokalno 
ograničen. Procenjuje se da se oko trećine malignih tumora dojke otkrije u fazi lokalizovane bolesti, dok 
10 odsto ima udaljene metastaze", kazala je ona. 

U razvijenim zemljama se, kako je dodala, čak 70 do 80 odsto obolelih od raka dojke registruje u ranoj 
fazi. 

 

 

Posle Kliničkih centara Vojvodine i Srbije, na redu rekontrukcija Kliničkog centra u Kragujevcu 

 KRAGUJEVAC - Predsednica Vlade Srbije Ana Brnabić izjavila je danas da je od kredita Evropske 
investicione banke predviđena rekonstrukcija i Kliničkog centra u Kragujevcu.  

Odgovarajući na pitanja novinara u opštini Rača, ona je podsetila da je od tog kredita rekonstruisan 
Klinički centar Niš. 

"Prošle godine u oktobru krenuli smo u rekonstrukciju Kliničkog centra Srbije u Beogradu. Sada 
završavamo sa dokumentacijom i tenderskom procedurom za Klinički centar Vojvodine u Novom Sadu i 
sledeći je Klinički centar Kragujevac, tako da je obnova te zdravstvene ustanove jedna od stvari koje su 
ne samo planirane već su u okviru projekata na kojima se radi", rekla je Brnabić. 

 

 



 
 

 

 

Obnavlja se ambulanta u Radenkoviću 

RADENKOVIĆ - Počeli su radovi na rekonstrukciji ambulante u Radenkoviću. Zgrada će biti kompletno 
uređena, a koštaće 6,5 miliona dinara. Nadležni su danas obišli lokaciju, a sve bi trebalo da bude gotovo 
za oko 70 dana, koliko je predviđeno projektom. 

Ova zgrada u Radenkoviću do pre oko 15 godina je bila zgrada ambulante, međutim ona je vremenom 
oronula i kao takva više nije odgovarala zahtevima i potrebama. Građena je još 1926.godine i za to 
vreme imala je više namena. 

Potpuno drugačija slika nas je dočekala danas. Odlukom nadležnih koji su danas i obišli radove, započeta 
je rekonstrukcija objekta gde će po otvaranju biti tri puta nedeljno dostupan lekar. 

Pre oko 7 godina rađeno je nešto na ovoj zgradi, a to je nov krov, kako ne bi zgrada propala. Nastavlja se 
sa ulaganjem u ovaj ruralni kraj. Zdravstvena zaštita se do sada pružala četvrtkom samo, u jednom 
zakupljenom prostoru. Sredstva su izdvojena od strane Kancelarije za upravljanje javnim ulaganjima u 
visini od 6,5 miliona dinara. 



 
 

 

FESTIVAL ZDRAVLJA: Danas i sutra BESPLATNO proverite šećer, pritisak i krvni i očni, puls, dioptriju 

BEOGRAD - Na 19. Festivalu zdravlja koji se danas i sutra održava u Beogradu pod sloganom "Misli ranije, 
biraj zdravije" građani će moći da posete preko 60 predavanja iz raznih oblasti medicine, rekla je 
predsednica Organizacionog odbora ovog festivala Mirjana Mićović.  

U Domu vojske 27. i 28 marta učestvuju domovi zdravlja, državne i privatne ordinacije, bolnice i apoteke, 
farmaceutske kuće, udruženja pacijenata i svi oni koji se bave zdravom ishranom i kozmetikom, rekla 
Mićovićeva.  

Dodala je da su za poslepodnevne sate predviđena predavanja iz alternativne medicine koja mogu da 
budu značajna u pristupu zdravlja svakog. 

"Neke od važnijih tribina i štandovi na kojima se možete informisati i proveriti svoje zdravlje su tribina o 
prevenciji karcinoma, gojaznosti, hidrataciji, racionalnoj upotrebi antibiotika i dijabetesu", rekla je 
Mirjana Mićović. Na festivalu jedan od posećenijih štandova je Udruženja za proučavanje dijabetesa tipa 
2 koje postoji više od deset godina.  

"Ovde se popunjavaju upitnici i rade se analize da bi se otkrile ličnosti koje imaju predispozicije da dobiju 
šećernu bolest", kaže endikrinolog i dijabetolog Predrag Đorđević.  

Istraživanja pokazuju da u Americi 3/4 stanovnika je u riziku od dobijanja šećerne bolest, a da je u Srbiji 
20 do 25 procenata stanovništa izloženo riziku da oboli od ove bolesti. 

Predispozicije za šećernu bolest su pre svega gojaznost, osobe koje su starije od 45 godina i one koje u 
porodici imaju članove koji boluju od dijabetesa. 



 
 

Pored ovih uzročnika, nedavna istraživanja pokazala su da loše čestice iz vazduha mogu biti uzročnici 
šećerne bolesti, kaže Đorđević.  

"Dokazano je da oko devet procenta stanovništva oboli od dijabetesa upravo zbog prevelike zagađenosti 
vazduha. Loše supstance koje se nalaze u vazduhu deluju na pankreas, tako da u početku povećavaju 
lučenje insulina, i kada se iscrpi pankreas, nastaje dijabetes tipa 2", objašnjava Đorđević.  

Na štandu Doma zdravlja "Dr Simo Milošević" eminentni stručnjaci govore o prevenciji, ali i rade 
osnovne zdravstvene preglede. 

"Danas smo ovde s programom individualnih saveta, dajemo savete u vezi sa ishranom, prevencijom 
raka dojke, debelog creva, radimo merenje telesne težine,visine i određujemo indeks telesne mase, 
merimo krvni pritisak i puls i dajemo savete", kaže koordinatorka za zdravstvo i vaspitni rad ovog Doma 
zdravlja Biljana Sušić. 

Za ova dva dana građani su u prilici da se posavetuju s najeminentnijim stručnjacima, izmere pritisak, 
šećer u krvi, dioptriju i očni pritisak, stanje minerala i vitamina u organizmu, obave ultrazvučni pregled i 
brojne druge preglede. 

Kroz Festival zdravlja u proseku za dva dana prođe od 15 do 18 hiljada ljudi, ot toga preko 2.000 dece i 
mladih, kažu organizatori manifestacije. 
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